
PROTOKÓŁ nr III/2014 
 

z  Sesji Rady Gminy Osiek  
 

odbytej w dniu 29 grudnia 2014 r. 
 

Miejsce obrad – Gminna Sala Obrad w Osieku godz. 1700 
 
W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych, nieobecna Teresa Owczarek 
 
Ad. 1 Otwarcia III Sesji Rady Gminy Osiek dokonał Pan Andrzej Firyn. Przywitał zebranych 
Radnych, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 
Ad. 1a)  Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 
Ad. 1b) Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji: 
a. potwierdzenie prawomocności obrad, 
b. przyjęcie proponowanego porządku obrad, 
c. przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Podjęcie uchwały w spawie zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla wsi Osiek. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Osiek. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Osiek na 2015 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Osiek na 2015 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Osiek na 2015 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za zajęcie pasa 

drogowego oraz umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. 
8. Wolne wnioski 
9. Zakończenie obrad. 

 
Nikt nie wniósł uwag do porządku obrad. Przeprowadzono głosowanie: 
 Oddano głosów: 
Za przyjęciem porządku obrad:  - 14 radnych. 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 0 radnych 
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1c) Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. Uwag nikt 
nie wniósł. Przewodniczący zarządził głosowanie . 
 
Za przyjęciem protokołu:  - 14 radnych 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 0 radnych. 
 
Protokół z poprzedniej sesji nr II z 12 grudnia 2014r. został przyjęty jednogłośnie. 
 



Ad. 2) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla wsi Osiek. Na posiedzeniu połączonych komisji wykonawca planu Pani 
Stańczuk przedstawiła zakres zmian. Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław 
Graban –komisje wnoszą o przyjęcie proponowanej uchwały. Przewodniczący zarządził 
głosowanie: 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 13 radnych. 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 1 radny. 
 
Uchwała nr III/7/2014 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 3) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Osiek. Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o 
przyjęcie proponowanej uchwały. Przewodniczący zarządził głosowanie:  
 
Za przyjęciem uchwały:  - 14 radnych. 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 0 radnych. 
Uchwała nr III/8/2014 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 4) Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Osiek na 2015 rok. Opinię połączonych 
komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie proponowanej 
uchwały w całości. Przewodniczący zarządził głosowanie : 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 13 radnych. 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 1 radny. 
 
Uchwała nr III/9/2014 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 5) Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Osiek na 2015 rok. Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - 
komisje wnoszą o przyjęcie proponowanej uchwały w całości. 
Przewodniczący zarządził głosowanie : 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 14 radnych. 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 0 radnych. 
 
Uchwała nr III/10/2014 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 6) Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Osiek na 2015 rok. Opinię połączonych komisji 
przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie proponowanej uchwały w 
całości. Przewodniczący zarządził głosowanie : 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 14 radnych. 
Przeciw:  - 0 radnych. 
Wstrzymał się:  - 0 radnych. 



Uchwała nr III/11/2014 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 7) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego 
oraz umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. Opinię połączonych komisji przedstawił Pan 
Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie proponowanej uchwały. Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie : 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 13 radnych 
Przeciw:  - 0 radnych 
Wstrzymał się:  - 1 radny 
 
Uchwała nr III/12/2014 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 8) Wolne wnioski 
 
- Wójt Janusz Kaczyński przedstawił informację dotyczącą uchwał w sprawie budżetu Gminy 
Osiek na rok 2015 oraz  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osiek. Poinformował, iż 
zostały one przygotowane przez poprzednią radę i z uwagi na ograniczony czas, nie były 
poddane modyfikacjom .Pozostałe uchwały także zostały zaproponowane w wersji 
przygotowanej przez poprzedni skład rady. 
  
- Radny Jarosław Graban zaproponował, by Sołtysi uczestniczyli w obradach Komisji. 
 
- Radna Teresa Eggert stwierdziła, że nie zawsze jest taka potrzeba. Ponadto przypomniała o 
ulotce ZG Wierzyca dotyczącej śmieci. 
 
- Wójt Janusz Kaczyński zapowiedział, iż projekty uchwał będą dostępne dla Sołtysów. Poza 
tym, każdy mieszkaniec ma prawo uczestniczyć na obradach komisji czy sesji. Planuje się 
także sporządzanie protokołów z posiedzeń komisji i ich publikowanie. 
 
- Przewodniczący Andrzej Firyn przypomniał o fakcie informowania o terminach posiedzeń, 
proponowanym porządku obrad oraz proponowanych tekstach uchwał w BIP (Biuletyn 
Informacji Publicznej) Gminy Osiek. 
 
- Sołtys Alicja Ciarkowska podziękowała za zaproszenie Sołtysów na obrady Komisji i Rady. 
 
- Wójt Janusz Kaczyński zaproponował, by uczestnictwo Sołtysów w obradach było aktywne, 
z głosem doradczym. 
 
- Sołtys Alicja Ciarkowska przedstawiła wypracowane wnioski Powiatowego Stowarzyszenia 
Sołtysów Powiatu Starogardzkiego na zjazd Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów w 2014r.: 
1) Obligatoryjny zwrot kosztów podróży sołtysom. Zwrot kosztów podróży także innym 
członkom tych organów 
2) Wprowadzenie z urzędu w skład komisji wyborczych sołtysów, a w razie niemożliwości ich 
udziału, innych osób powołanych w skład rad sołeckich 
3) Konieczność wsparcia biura obsługi mieszkańca wsi – biuro sołtysa 
4) Przyznanie dodatku do rent lub emerytur za pełnienie funkcji sołtysa (wysługa lat) 
5) Przywrócenie sołectwu osobowości prawnej 
6) Dopuszczenie sołtysa do informacji niejawnych w sprawach wsi, także w zakresie pomocy 
społecznej 



7) Opracowanie wzorcowych rozwiązań w zakresie sołtys – gmina, sołtys – powiat, sołtys – 
województwo. 
8) Ubezpieczenie dla sołtysów opłacane przez gminę. 
 
- Radna Teresa Eggert oraz Radny Roman Kłos podjęli dyskusję na temat odśnieżania 
zimowego dróg gminnych oraz „zwyczajowo przyjętych”. W dyskusji zwrócono uwagę na 
zwłokę wykonawców, nieodśnieżanie dróg często uczęszczanych, zwyczajowych oraz 
pomocy w odśnieżaniu dla osób starszych. Odśnieżanie tych dróg ma też znaczenie dla służb 
ratowniczych. 
 
- Sołtys Alicja Ciarkowska zapytała, kto jest kompetentny za uruchomienie akcji odśnieżania 
Wójt Janusz Kaczyński odpowiedział, że obecnie nie jest dopracowane ,kto ostatecznie 
decyduje o uruchomieniu odśnieżania. Umowy z osobami odpowiedzialnymi za odśnieżanie 
dróg gminnych wymagają dopracowania. Ponadto należy wypracować model współpracy w 
podejmowaniu decyzji o odśnieżaniu. 
 
- Sołtys Stefania Wielińska przedstawiła informację o nie najlepszym stanie dróg szutrowych 
w sołectwie Wycinki. Przez deszcz i śnieg, a zaraz potem mróz, drogi są bardzo wyboiste i 
mają koleiny. 
 
- Radna Teresa Eggert poprosiła o interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich o 
odśnieżanie pobocza w Głuchem. 
 
- Przewodniczący Andrzej Firyn rozpoczął dyskusję na temat odśnieżania chodników przy 
posesjach. Stwierdził, że przy niezamieszkałych posesjach nikt nie odśnieża chodników oraz 
poboczy. Piesi idąc chodnikiem, wchodząc na nieodśnieżony odcinek schodzą na odśnieżoną 
ulicę czym stwarzają zagrożenie w ruchu drogowym. Zaproponował przeniesienie w takim 
przypadku, obowiązku odśnieżania, na Gminę. 
 
- Radny Jarosław Graban zwrócił uwagę, że w Kasparusie odśnieżanie drogi powiatowej 
kończy się na skrzyżowaniu a nie końcu drogi powiatowej. Przedstawił też zasady 
odśnieżania w gminie Lubichowo. 
 
- Radna Justyna Kruk stwierdziła, iż często używane przez lokalną społeczność są też drogi 
prywatne, które nie odśnieżone są dużym problemem. 
 
- Sołtys Alicja Ciarkowska podjęła dyskusję na temat funduszy na zajęcia świetlicowe dla 
dzieci w sołectwach, szczególnie w okresie ferii. Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński 
oraz Inspektor Małgorzata Klein – pieniądze będą dysponowane jak co roku, szczególnie z 
funduszu przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
 
- Radny Roman Kłos zadał pytanie odnośnie harmonogramu odbioru śmieci. Wójt Janusz 
Kaczyński potwierdził, iż jest już ustalony przez firmę Sita, ale mało czytelny. Obecnie jest 
opracowywany  w bardziej przejrzystej formie. Inspektor Małgorzata Klein dodała, iż będzie 
przygotowany także w formie papierowej i przekazany Sołtysom. 
 
- Radny Jarosław Graban zapytał kiedy będą wybory sołeckie. Wójt Janusz Kaczyński 
określił termin na luty 2015r. Harmonogram zostanie przygotowany i skonsultowany z 
Sołtysami. Będą to zebrania sprawozdawczo-wyborcze.  
 



Ad. 9) Przewodniczący Rady Gminy zamknął III sesję o godzinie 17.50 
 
 
  
 

 Protokół sporządziła:  Przewodniczący Rady Gminy 
 Joanna Chabowska Andrzej Firyn 

 


